
Ügyiratszám: 23-     /2009.

Jegyzőkönyv

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2009. november 30-án, 10,00 
órakor megtartott rendkívüli testületi üléséről. 

Helye: Faluház, Salföld

Jelen vannak: Simonné Vitányi Mónika polgármester
Fábián Gusztáv alpolgármester
Mátraházi Zsuzsanna képviselő

                       Raffay Béla képviselő
Összesen: 4 testületi tag

Tanácskozási joggal valamennyi napirendnél jelen van:
Kolláth Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető

Napirend megállapítása

Simonné Vitányi Mónika
Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 tagja közül 4 fő jelen van, 
az ülés határozatképes,  azt  megnyitja.  Ismerteti  a napirendi  pontokat:1.  Az Önkormányzat 
2009.  évi  III.  negyedéves  költségvetési  beszámoló  Előadó:  Simonné  Vitányi  Mónika 
polgármester, 2.  Az Önkormányzat 2010. évi koncepciója Előadó: Simonné Vitányi Mónika 
polgármester,  3.  Likvidhitel  meghosszabbítása  Előadó:  Simonné  Vitányi  Mónika 
polgármester
A napirenddel  kapcsolatban van-e hozzáfűzni valója a testületnek?

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.  Az  egyik,  hogy  a  csatornapályázatot  vegyék  fel  a  napirendre.  A  minisztériumtól 
időpontot kértek egyeztetésre. Kérdezi, hogy kaptak-e e választ? Tudnak-e valamit a második 
forduló eredményéről?

Simonné Vitányi Mónika
Ezt  tájékoztató  jelleggel  tudják felvenni.  Ő több másról  is  beszélne,  de  ezekről  nem kell 
szavazni és határozatot hozni.

Mátraházi Zsuzsanna
Még egy dolog lenne, mégpedig a működési mód, amiben január 1-től vannak, mert ez az idei 
évi költségvetést befolyásolja. Nem lehet hiteles koncepciót letenni az asztalra anélkül, hogy 
ebben továbblépnének.  Ezt mindenképpen szeretné napirendre venni. Az egyikből következik 
a másik, nem mindegy, hogy mi szerepel a koncepcióban.

Simonné Vitányi Mónika
Ez csak koncepció. Ezt most el tudják dönteni? 
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Fábián Gusztáv
Mindenképpen támogatta volna a képviselő asszony javaslatát. A képviselő asszony azt kérte, 
hogy a koncepció előtt beszéljenek a hatósági igazgatási társulásról.

Simonné Vitányi Mónika
Ebből nem fog határozati javaslat születni. Egyetért ő is azzal, hogy beszéljenek róla.

Kolláth Zsuzsanna
Képviselőasszony  tud  olyan  összeget  mondani,  amivel  módosítani  tudnák  a  koncepciót? 
Tudja, hogy mekkora lenne egy esetleges körjegyzőségi támogatás? Mivel a koncepciót csak 
ennek tudatában lehetne változtatni.

Mátraházi Zsuzsanna
November 30-án kell a költségvetésről tárgyalni és dönteni.  Megint nem érti azt, hogy miért 
csak 5 nappal korábban kapták meg az anyagot.  Miért a döntés napján van a rendkívüli ülés? 
Nem érti a rendkívüli testületi ülés mivoltát?

Simonné Vitányi Mónika
Ez nem költségvetés,  hanem csak a költségvetési  koncepció.  Ebben még nem a végleges 
számok szerepelnek. Azért öt nappal az ülés előtt kapják meg az anyagot, mert az SzMSz 
szerint az ülés előtt öt nappal kell azt kiküldeni. Szerinte ezt az előírást teljesítették. 
Szavazásra teszi fel az ismertetett napirendet.
Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az ismertetett napirendet elfogadja, és meghozza alábbi határozatát: 

104/2009.( XI.30.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testület 
2009. november 30-i rendkívüli ülésének napirendjét 
az alábbiak szerint határozza meg:

1. Az Önkormányzat III. negyedévi gazdálkodásáról 
tájékoztató
Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
2.  Az  Önkormányzat  2010.  évi  költségvetési 
koncepciójának elfogadása
Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester
3. Likvidhitel igénybevétele
Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

1. Az önkormányzat 2009. III. negyedéves tájékoztatója
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
Mindenki megkapta az írásos anyagot. Ez a tájékoztató a szeptember 30-i állapotot tükrözi. 
Először  a  bevételi  oldalt,  majd  a  kiadási  oldalt  ismerteti  részletesen.  Likvidhitelnél 
felmerült, hogy melyik ingatlan van terhelve. Az egyik a 28. hrsz-ú ingatlan, a másik pedig 
a  121/1  hrsz-ú  ingatlan.  Mindként  ingatlan  3-3  m/Ft-al  van  terhelve.  A  tájékoztatóval 
kapcsolatban van kérdés?
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Mátraházi Zsuzsanna
Akkor összesen 6 m/Ft a teher?

Simonné Vitányi Mónika
Igen ezt így mondták, de csak az egyik ingatlanra jegyezték be.

Fábián Gusztáv
Most egy szűkített tájékoztatót kaptak. Eddig olyan tájékoztatót kaptak, amiből tájékozódni 
lehet  a  féléves  helyzethez  képest  hogyan  alakultak  a  dolgok.  Keretszámok  vannak, 
nincsenek részletezve a tételek. Öt nappal korábban kéri ülés előtt papír alapon. Nem tud 
semminek utána nézni, így döntésképtelen az ember. Össze tudja hasonlítani az előzővel, de 
ugyanabban a formában, és akkor fel tudja tenni a kérdéseit.

Simonné Vitányi Mónika
Ha bármilyen kérdés merül fel a kiküldött anyaggal kapcsolatban, akár írásban is megadja a 
hivatal  a  tájékoztatást.  Nem  kötelességük  olyan  részletesen  megcsinálni  a  tájékoztatót. 
Kérésük lehet. A zárszámadásnak kell teljesen részletesnek lennie, és természetesen ez így 
is  készül  majd  el.  Ez  csak  egy  tájékoztatás.  Ha  kérdése  van  a  képviselőknek,  írásban 
megkapja a tájékoztatást a hivatal munkatársától.

Raffay Béla
Kérdése, miből adódik a 150 %-os helyi adó teljesítés?

Simonné Vitányi Mónika
Befolytak  a  hátralékos  kintlévőségek.  Ez  az  adóbehajtás  már  évek  óta  kb.  10-12  éve 
húzódik.

Mátraházi Zsuzsanna
Ő  is  csatlakozik  az  alpolgármester  úr  kéréséhez.  Ő  is  szeretné  ugyanazt  a  részletes 
változatot  látni,  amit  láttak  félévkor,  mert  akkor  lehet  összevetni,  hogy  a  következő 
negyedévben  mire  jutottak.  Ő  úgy  érzi,  hogy  nincs  teljes  egészében  tájékoztatva. 
Döntésképtelen helyzetbe hozták.

  Simonné Vitányi Mónika
Döntésképtelen helyzetbe nem hoztak senki. Igenis szóban kiegészítette a tájékoztatót. Úgy 
gondolja, hogy a tájékoztatás megfelelően megtörtént. Ő elmondta, hogy mi szerepel benne. 
Nem  hiszi,  hogy  döntésképtelen  helyzetbe  hozták  ezzel  a  tájékoztatóval.  Ha  valami 
kérdésük van, tegyék fel. Más kérdés, hozzászólás a napirenddel kapcsolatban? Név szerinti 
szavazásra teszi fel a napirendi pontot. Aki  az Önkormányzat 2009. évi III. negyedéves 
tájékoztatóját elfogadja kéri kézfeltartással szavazzon.

Kolláth Zsuzsanna
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak. 

Fábián Gusztáv
Tartózkodik.

Mátraházi Zsuzsanna
Tartózkodik.
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Raffay Béla 
Igen. 

Simonné Vitányi Mónika
Igen.

Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  2  igen  szavazattal,  ellenszavazat  nélkül  és  2 
tartózkodás  mellett  a képviselő-testület  az önkormányzat  III.  negyedéves  gazdálkodásáról 
szóló beszámolót nem fogadja el, és meghozza alábbi határozatát: 

105/2009.( XI.30.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testület az 
Önkormányzat III. negyedéves gazdálkodásáról szóló 
beszámolót nem fogadja el.

2. Az Önkormányzat 2010. évi koncepciója
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
Elöljáróban  elmondja,  hogy  25%-al  kevesebb  lesz  az  állami  támogatás,  amit  az 
önkormányzatok kapni fognak. Jól át kell gondolni ezt a koncepciót, majd a költségvetést. 
Látják  a  tételeket.  Ismerteti  részletesen  a  koncepciót.  Későbbiekben  szeretne  beszélni  a 
szemétszállításról, mert az már biztos, hogy nem így fog alakulni. 
Képviselői tiszteletdíjjal kapcsolatban kérdezné, hogy maradjon az összeg vagy csökkentsék, 
emeljék?  Költségvetés  összeállításánál  kérte,  hogy  a  falugondnoki  szolgálat  külön 
szerepeljen,  mert  úgy látni  fogják,  hogy milyen  költséget  takar  a  falugondnoki  szolgálat. 
Elmondja,  hogy a  háziorvosi  szolgálatnak  szükségese  van  egy  új  EKG-gépre,  amelynek 
beszerzési költsége 480 ezer forint. A kővágóörsi testület kéri a szolgálat működtetésében 
részt  vevő önkormányzatokat,  hogy járuljanak  ehhez  hozzá.  Azt  javasolja,  hogy 80 ezer 
forintot építsenek bele a költségvetésbe. Kővágóörs Önkormányzatának 1,2 m/Ft-ot kellett 
hozzátenni a szolgálat működéséhez. Kővágóörs - ígérete szerint - nem kéri a hozzájárulás 
megtérítését. A hatósági igazgatási társulási megállapodásban hozzájárulásként 1,4 m/Ft van 
tervezve. Van-e kérdés, hozzászólás az ismertetett  koncepcióval kapcsolatban?

Mátraházi Zsuzsanna
Említette polgármester asszony, hogy a tavalyi költségvetés alapján készült a koncepció. A 
koncepció végig 20%-os ÁFÁ-val számol, holott az áfa mértéke júniustól 25% Azt kellene 
látni a jövő évi koncepcióhoz, hogy a november 30-án hol tartanak. Vannak olyan tételek, 
amelyek  már  félévkor  is  túlteljesítettek  voltak,  ennek  ellenére  a  tavalyi  alapösszeggel 
szerepelnek. 
Az üzemanyagra  betervezett  összeg pl.  már  félévkor  70%-ban teljesült.  Ha megkapják  a 
háromnegyedéves számokat, akkor abból már jobban lehet következtetni és számolni vele. 
Benne  van  az  is,  hogy hatósági  társulásban  működnek,  és  szerepel  az  is  benne,  hogy a 
körjegyzőség miatt állami támogatást kell visszafizetni.  Kérdezi, hogy kaptak azért pénzt, 
hogy körjegyzőségben  voltak  és  vissza  kell  fizetni?  Arról  nem hallott,  hogy vissza  kell 
fizetni. 
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Raffay Béla
Pont képviselőasszonynak és az ábrahámhegyi jegyző úrnak köszönhetik, hogy vissza kell 
fizetni.

Fábián Gusztáv
A bíróság és a közigazgatási hivatal dönt ebben. 

Mátraházi Zsuzsanna
A törvénytelenség fel szokott tűnni azokon a helyeken ahol próbálják felügyelni.

Fábián  Gusztáv
Ilyen a jogban nincs olyan, hogy elnézték. Szeretné látni a háromnegyedéves tájékoztatót. 
Most egy féléves összesítés van előtte.  Abból is látszik,  hogy nem stimmelnek.  Ez nincs 
készen.

Simonné Vitányi Mónika
Ez egy koncepció. Mondja, hogy mit változtassanak rajta, és akár ennek megfelelően még itt 
tudnak változtatni  rajta. Azért kapnak egy tervezetet,  egy koncepciót,  hogy azt szabadon, 
legjobb belátásuk szerint módosíthassák, és ennek megfelelően fogadják el. 

Mátraházi Zsuzsanna
Az ő tájékoztatásához erre szükség van. 

Fábián Gusztáv
A polgármester asszony természetes, hogy tájékozott, ő kézbe kaphatja az adatokat.

Simonné Vitányi Mónika
Ő is ugyanazt az anyagot kapta meg, mint a képviselőtársai, illetve ő, ha valamit nem ért, 
akkor a pénzügyesekhez fordul. Ez a lehetőség bármelyik képviselő előtt nyitva áll. 

Mátraházi Zsuzsanna
A program megvan, akkor csak a számokat kell behelyettesíteni.

Fábián Gusztáv
Miért november 30-án tárgyalják? Ezt november elején kellett volna tárgyalni.

Simonné Vitányi Mónika
Azért mert  november 30-ig kell  elfogadni.  Volt  olyan,  hogy a képviselők nem értek rá,  és 
testületi ülést el kellett halasztani, illetve az anyag elkészítése sem egy kétnapos munka.

Fábián Gusztáv
Megkapták  az  anyagot  és  nem tudják  eldönteni,  hogy  mi  történt  félév  óta.  Azonkívül  ez 
szeptember 30-i állapot, nem tudják, hogy most november 30-áig mennyi pénz ment el. De 
legalább a szeptember 30-ait tudnák pontosan. Úgy látszik erre nem ér rá a tisztelt hatósági 
társulás.

Simonné Vitányi Mónika
Ne mondja, hogy nem ér rá a hatósági társulás. Ezt visszautasítja. Fogalmazzon tisztességesen. 
Megcsinálták,  amit kellett.  Azt lehet mondani,  hogy önnek nem megfelelő és kérheti,  hogy 
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részletes anyagot kér. Nem minősítheti a hivatalt. A hivatal eddig is megcsinálta tisztességesen 
a munkáját. 

Fábián Gusztáv
Ez a polgármester asszony véleménye.  Az ő véleménye más. Emiatt  nem tudja elfogadni a 
koncepciót. Pl. három embert írnak be közcélú foglalkoztatásra, holott jövőre több lesz.

SimonnéVitányi Mónika
Honnan tudja, hogy mennyit írjanak be. Erről beszél. Mennyit írjanak be? 

Fábián Gusztáv
Írásban megteszi javaslatait az ülés után.

Simonné Vitányi Mónika
Nem tudják, hogy ki a munkanélküli. Kiről van szó?

Fábián Gusztáv
Ebben a faluban ahol  negyvenen vannak,  nem tudja?  Jövőre szaporodik  a  munkanélküliek 
száma.

Simonné Vitányi Mónika
A koncepcióban 5 embert szerepeltetnek.

Fábián Gusztáv
Nincsenek tájékozódva a falu anyagi helyzetéről. Nem pontos a háromnegyedéves elszámolás.

Raffay Béla
Bármelyik önkormányzathoz elmennek, nem tudják megmondani a napi eredményt.

Simonné Vitányi Mónika
Ábrahámhegyen hogyan tudta összehasonlítani. Ott nem volt részletes koncepció.

Fábián Gusztáv
Nem tudja összehasonlítani a féléves tájékoztatót a háromnegyedévessel.  Mi a lényege? Az 
hogy összehasonlíthassa a félévessel  és összehasonlíthassa a háromnegyedévessel.  Így nem 
tudja elfogadni a koncepciót, írásban megteszi a javaslatokat.

Mátraházi Zsuzsanna
Az ÁFA is másolása a tavalyinak. Nem idén miből költöttünk többet, ill. kevesebbet. Azt látta, 
hogy túlköltekezéseket nem vette tekintetbe.

Simonné Vitányi Mónika
Infláció van. Nem tudhatjuk, hogy mi lesz. Mit nem vett figyelembe?

Mátraházi Zsuzsanna
Pl.  az adóknál az első félévben 326%-os teljesítést  mutat  a tervezetthez képest.  Ha megint 
annyit  terveznek,  akkor  a  következő  évben  torzított  lesz  a  költségvetés.  Ugyanez  van  a 
gázdíjnál és áramdíjnál.
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Simonné Vitányi Mónika
Az áramdíjak szét vannak szedve intézményekre és feladatokra.  Nem szerepel a koncepcióban 
a csatorna.

Mátraházi Zsuzsanna
Nem volt benne eddig sem.

Simonné Vitányi Mónika
Nem azért nem rakták bele mert nem volt benne. Ez így megint csak nem igaz. Volt már a 
költségvetésben,  csak ki  kellett  venni,  mert  azzal  együtt  nem voltak  hajlandók elfogadni  a 
költségvetést. Azért nem lett berakva, mert még nem tudják a döntést.
Név szerinti  szavazásra  teszi  fel  az önkormányzat  2010. évi  költségvetési  koncepciójának 
elfogadását. 

Kolláth Zsuzsanna
Abc-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak. 

Fábián Gusztáv
Tartózkodik.

Mátraházi Zsuzsanna
Tartózkodik.

Raffay Béla 
Igen. 

Simonné Vitányi Mónika
Igen.

Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  2  igen  szavazattal,  ellenszavazattal  nélkül  és  2 
tartózkodás mellett az ismertetett határozati javaslatot nem fogadja el, és meghozza alábbi 
határozatát: 

106/2009.( XI.30.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
az Önkormányzat 20l0. évi költségvetési koncepcióját 
nem fogadja el.

3. Likvidhitel meghosszabbítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika

Simonné Vitányi Mónika
A  likvidhitel  további  meghosszabbításáról  lenne  szó.  A  háromnegyedéves  tájékoztatóból 
látható, hogy 1,5 M/Ft minuszban van az Önkormányzat. Véleménye, hogy továbbra is szükség 
lenne erre a hitelre. Szeretné, hogy ezt ismét támogatná a testület, mert a számlákat továbbra is 
fizetni kell.
Kérdés, hozzászólás a napirenddel kapcsolatban?
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Fábián Gusztáv
Megkapta  a  hitelszerződés  első  két  lapját.  Egy  apró  különbség  van  a  kettő  között:  a 
keretbiztosítéki jelzálog szerződés ingatlanra abban a jelzálogban egyetlen ingatlan szerepel a 
másikban pedig valóban két ingatlan szerepel. Ez a különbség. A likvidhitel keret jelenleg 2,5 
M/Ft. Kérdezi, hogy nem akarják emelni, csak meghosszabbítani és mennyi időre?

Simonné Vitányi Mónika
Igen csak meghosszabbítani. Egy évre gondolta meghosszabbítani.

Mátraházi Zsuzsanna
Kérdezi, hogy most hogy állnak a fizetéssel, és a tartozással?

Simonné Vitányi Mónika
Pontosan  nem  tudja  megmondani.  Számolni  kell  még  iparűzési  adóval,  szemétszállítással, 
bérleti díjjal ami még befolyik. Ezzel szemben természetesen vannak kifizetések.
Kérése, hogy a karácsonyt ennek függvényében tervezzék. Erről a decemberi testületi ülésen 
tárgyaljanak. A munkatervet is azon az ülésen fogják tárgyalni. 

Fábián Gusztáv
Kiadásokról is beszéljenek. Milyen kiadások voltak szeptember 30-a óta a mai napig, és mi 
lesz még december 31-ig.

Simonné Vitányi Mónika
A szokásos víz, villany, gáz, az iskola utolsó negyedéves díja, bérek kifizetése. Hátralékban 
nincs az önkormányzat. Más kifizetés nem volt a III. negyedévben.

Fábián Gusztáv
A szerződésben 2,1 M/Ft minimális vételár van beállítva. Értékesítés esetén erről az értékről 
indulna az árverés.

Mátraházi Zsuzsanna
Nem lehet kérni másik értékbecslést?  Ezt nagyon alacsonynak tartja.

Simonné Vitányi Mónika
Ez plusz pénzt jelentene. 

Fábián Gusztáv
Annyit szeretne, hogy ha a 2,5 M/Ft-os hitel  marad, akkor ezt a szerződést december 28-áig 
kell  megújítani,  ezért  azt  kérné,  hogy aláírás  előtt  a szerződést   mutassák meg és ő akkor 
megszavazza. A 2,1 M/Ft-ot alacsonynak tartja.Ő támogatja a likvidhitel meghosszabbítását, 
de  szeretné  előtte  látni  a  szerződést.  Van  egy  kormányrendelet,  ami  felhívja  az 
önkormányzatok figyelmét arra, hogy mindig úgy szavazzanak, ha a szerződéstervezet készen 
van és azt szavazzák meg és utána írják alá.

Simonné Vitányi Mónika
Rendben a következő testületi  ülésre előkészítik.  Akkor ezt  a kérdést most  nem teszi  fel 
szavazásra.
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5. Bejelentések, tájékoztatók képviselői kérdések

Simonné Vitányi Mónika
November  3-án volt  egy megbeszélés  a szilárd  hulladékkezelési  rendszerrel  kapcsolatban 
Tapolcán.  Elmondták,  hogy  mire  számíthatnak  az  önkormányzatok.  2010.  július  1-től 
indítanák az új szemétlerakó telepet. A szemétlerakónak 158 településnek lesz a tulajdona. 
Mindegyik település nagyon sérelmezte,  hogy kiemelkedően magas lesz a szemétszállítási 
díj. Egy 110 l-es gyűjtőedény éves díja 34.652 Ft lesz, a mostani kedvezményes 10 e/Ft-
oshoz  képest.  Egy  kisnyugdíjasnak,  aki  mindenképpen  megpróbál  spórolni  nehéz  lesz 
elmagyarázni azt, hogy szelektíven kerül a szemét elszállításra és újrahasznosítva, ezért ilyen 
drága. Az illetékesek összehasonlító példákat mondtak, hogy pl. két sörrel, vagy két csokival 
kell kevesebbet venni. A falu esetében azonban nem 400 Ft-ról van szó, hanem több ezer 
forintos  nagyságrendű  lesz  a  változás.  Kialakításra  kerülnek  a  gyűjtőszigetek,  melynek 
szállítási  díja  ebbe  a  díjban  szerepelni  fog.  A  lakosokat  kell  rávenni  arra,  hogy 
különválogatva gyűjtsék a szemetet. 
A Magyar Közúttal kapcsolat elmondja, hogy még mindig nem került átminősítésre az 53. és 
106. hrsz-ú ingatlan. Jelenleg nincs pénze a Közútnak az átvezettetésre, és kérik amennyiben 
vállalni tudja az Önkormányzat ezeket a költségeket vállalja át. Jövőre újból elkezdenék az 
átvezettetést, ami kb. 70-80 e/Ft-ot jelentene. Visszajelzést várnak az Önkormányzattól, hogy 
továbbra is megkívánják-e osztani a két ingatlant. Nehezményezésére részletes tájékoztatást 
adott a közút az ügymenetről. 

Mátraházi Zsuzsanna
Hulladékgyűjtéssel kapcsolatban kérdezné, hogy másik térségben olcsóbb, nincs egyenlőség?

Simonné Vitányi Mónika
A kilométer  függvényében  fizetnek.  1-2  e/Ft-os  eltérés  lehet  a  szolgáltatók  díjai  között, 
ugyanakkor nem lehet szolgáltatót választani. 
Mivel annyi vád éri elmondja, hogy megkereste egy esztergomi kivitelező cég - 4 fővel - 
csatornával kapcsolatban, aki adatokat kért tőle Azt a tájékoztatást adta, hogy adatokat nem 
szolgáltathat ki, mivel ők is indulhatnak a közbeszerzésen, és nem juthatnak előnyhöz. Ismét 
felhozták  az  egyedi  szennyvíztisztító  kiépítését.  Milyen  feltételei  vannak,  mit  és  hogyan 
tudnának csinálni. Érdeklődtek, hogy az önkormányzat dolga hogyan áll. Azt a tájékoztatást 
adta, hogy a pályázat be van adva, döntés még nincs. A csatornatársulat a 80%-ra megalakult. 
Ezt  csak tájékoztatásként  mondja  el,  mivel  annyi  rágalom éri,  és  ezután  is  tájékoztatja  a 
testületet, ha valaki megkeresi. Megjegyzi továbbá, hogy salföldi adatok voltak náluk, amit 
nem  ő  adott  ki.  A  tárgyaláson  nem  egyedül  volt,  hanem  a  hivatal  egyik  dolgozójával. 
Feljegyzés készült 2009. november 16-án a 2010. évi rendezvények megrendezésre beadható 
Leader pályázattal  kapcsolatban, amit felolvas.

Fábián Gusztáv
Válaszolna  a  polgármester  asszonynak.  A  polgármester  asszony  felelősséget  vállalt  arra, 
hogy a pályázatot benyújtja. Olyan önkormányzat nincs, hogy valakivel aláíratunk egy áfás 
számlát  előre,  határozat  nélkül.  Másnap össze lehetett  volna hívni  simán a testületi  ülést, 
semmi  gond  nem  lett  volna.  Amit  a  polgármester  asszony  csinált  az  jogellenes,  nem 
teljesítette az önkormányzati határozatot és semmiféle felelősség nem terheli a képviselőket. 
Önkényes, egyedi döntést hozott erről, ami jogszabályellenes. Kéri hogy ez jegyzőkönyvben 
szerepeljen. 

9



Mátraházi Zsuzsanna
Az utolsó mondat  nagyon megütötte  a fülét,  hogy polgármester  asszony át  akarta  adni a 
pályázat  megírásának  lehetőségét.  Ő  ilyen  szóra  nem  emlékszik.  Amikor  a  határozatot 
hozták, arról volt szó, hogy az 100 %-os támogatott. Akkor erről szavaztak. Amikor hétvégén 
megkereste őket, hogy ő számára most derült ki mégiscsak áfa terheli, akkor itt ültek négyen, 
megtarthatták volna az ülést  és szavazhattak volna,  de nem tették meg.  Másnap reggel 8 
órakor nem tették meg. Szerinte itt nem feljegyzést kell írni, hanem vegyék fel napirendre és 
módosítsák az akkori álláspontot. Költségvetésben túl sok tartalékkeret nincs, hogy most ki 
tudjanak fizetni 220 e/Ft-ot.

Simonné Vitányi Mónika
Jegyző nélkül voltak akkor, ez jogszabályellenes lett volna. Azon a testületi ülésen úgy tudta, 
hogy  nem kell  áfát  fizetni.  Utána  derült  ki,  hogy  mégis  kell.  De  ha  mégis  benyújtja  a 
pályázatot és mégis áfát kell fizetni, az lett volna jogszabályellenes. 

Fábián Gusztáv
Az  a  jogszabályellenes,  hogy  a  polgármester  asszony  feljegyzéseket  irogat.  Aláírásokat 
gyűjtöget áfára, ami nincs megszavazva. Ilyen nincs.

Simonné Vitányi Mónika
Erről neki más a véleménye. Ez csak a biztosíték, hogy miért nem készült el a pályázat.

Mátraházi Zsuzsanna
Megint  az volt  az  oka,  hogy későn derült  ki,  mert  minden  az utolsó  pillanatban  kerül  a 
testület  elé.

Simonné Vitányi Mónika
Ebben azért nincs igaza. Minden uniós pályázatnál van áfa, és ki kell fizetni. Ezt tényleg 
olyan dolog volt, amire egyből gondolnia kellett volna. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ha azt a tájékoztatást kapjuk, hogy 100 %, akkor ők abból indulnak ki.

Simonné Vitányi Mónika
Azért hívta össze a másik, ún. informális ülést.

Fábián Gusztáv
Sajnálatos  módon  mindenki  hibás,  mert  az  autóvásárlásnál  megtudhatták,  hogy  nincsen 
ingyenes pályázat. Ennél a pályázatnál is egyből be kellett volna idézni a történteket.

Simonné Vitányi Mónika
Az állattartási rendelettel kapcsolatban kérdezné képviselőasszonyt, hogy beszélt-e Somogyi 
Győzővel?

Mátraházi Zsuzsanna
Ahogy már tájékoztatta  polgármester  asszonyt,  beszélt  vele.  Somogyi  Győző azt mondta, 
hogy figyel az állatokra, hogy ne szökjenek ki. Ami pedig a bárányokat illeti, nem kószálnak, 
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hanem  legelnek.  Felhívta  figyelmét,  hogy  megfelelő  helyen  legeltesse  a  tulajdonos  az 
állatokat. Azt az ígéretet kapta, hogy megpróbálja megtenni.

Simonné Vitányi Mónika
Ennyi  erővel,  ha ő legeltet,  akkor mások is  legeltethetik  az állatokat  közterületen.  De az 
állattartási rendelet ezt tiltja
Raffay Béla
Sajnos Győző nem a saját területén legelteti az állatait, hanem mások területén.

Mátraházi Zsuzsanna
Az  emlékparknak  felajánlott  fákkal  kapcsolatban  elmondja,  hogy  a  bácsi  diófát, 
vadgesztenyefát, néhány szomorúfűzfát tudna adni. Ezeket a fákat a bácsi nagyon szívesen 
adná, mivel ő Salföldön született. Egyeztetés kérdése, hogy mennyi fára van szükség, hova 
szeretnénk elültetni, emlékparkhoz mennyire ragaszkodik stb. Egyetlen feltétel, hogy március 
közepéig el kell hozni a fákat.

Simonné Vitányi Mónika
Mikor lehet ültetni a fákat?

Raffay Béla
Akár most is lehet ültetni. Fel kell mérni, hogy hányat tudnak elültetni és hova.

Fábián Gusztáv
Ő a diófát javasolná. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ő vállalja, hogy újra beszél a bácsival, de kéri az adatokat, hogy mennyi fát kérjenek.

Simonné Vitányi Mónika
Az  önkormányzatnak  az  Aligvári  majorban  van  egy  osztatlan  közös  területe.  Az 
engedélyeztetés  után  a  tulajdonosok  tisztítást  végeztek.  Az  önkormányzatnak  a  14  erdei 
köbméterért 60.500 Ft-ot, illetve 10.500 Ft  fuvardíjat kellett fizetni. 

Fábián Gusztáv
Úgy tudja, hogy önkormányzati dolgozók is voltak a helyszínen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen,  a  felrakásnál  segítettek.  Azt  szeretné,  ha  egyetértenek,  hogy  támogatásként  az 
igénylőknek téli tüzelőként biztosítanának bizonyos mennyiséget. 

Raffay Béla
Ki kell küldeni kérdőívet, hogy ki mit kérne karácsonyi támogatásként.

Mátraházi Zsuzsanna
Erről nem tudtak előre, hogy ezt fizetni kell? Nekünk kell fizetni, hogy megkapjuk a fát.

Raffay Béla
Osztatlan közös tulajdona van az önkormányzatnak az erdőben. Kivágathatják ők is, de az is 
pénzbe kerül.
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Simonné Vitányi Mónika
Ezt kb. két hete tudta meg. Nem az önkormányzat intézte az engedélyeztetést.

Fábián Gusztáv
Megkereste egy helyi lakos, aki a Nemzeti Fejlesztési Ügynökséggel kapcsolatban állt. Azt a 
tájékoztatást kapta, hogy a Salföld KDOP 2007-4.1/1/A. jelű pályázata második fordulóban 
elbukott.  Salföld  beadott  egy  pályázatot  a  2009-es  KDOP  szennyvízkezelési  pályázatra. 
Szeretné megkérdezni a polgármester asszonyt, hogy mi az igaz ebből?

Simonné Vitányi Mónika
Ez  első  fordulót  megnyerték,  a  második  fordulóra  is  benyújtották  a  pályázatot,  de  azt 
mondták, hogy rossz adatlapon nyújtottuk be, ezért elutasítják. Erre fellebbezést nyújtottak 
be,  de  erről  még  döntés  nem  született.  Ebben  a  levélben  leírták,  hogy  ugyanezekkel  a 
feltételekkel adják be a pályázatot, csakhogy mivel az áfa módosult, azért kellett módosítani 
a határozatot, amit alpolgármester úr is megszavazott.  Tulajdonképpen ugyanaz a pályázat 
került  ismét beadásra, csak az áfa összege lett  megváltoztatva.  Még az egyik pályázatban 
sincs döntés. Azt üzeni annak, aki ezt mondta, hogy lehet, hogy a fejlesztési ügynökségnél 
olyan  információkat  adnak  ki  magánszemélynek,  amelyekről  még  Salföld  Község 
Önkormányzata sem tud.

Fábián Gusztáv
Hogy létezik, hogy ilyen információt a polgármester asszony nem közöl velük?

Simonné Vitányi Mónika
Azért nem mondta még, hogy elutasították a pályázatot, mert a fellebbezés kérdésében még 
nem döntöttek a fejlesztési ügynökségnél. Ha kiderül, hogy mégis elbukták a pályázatot, ezt 
be fogja jelenteni.

Mátraházi Zsuzsanna
Van egy 2007-es pályázat, amiben valamit rosszul adtak be?

Simonné Vitányi Mónika
Nem az önkormányzat, hanem a pályázatíró rossz adatlapon nyújtotta be a második fordulóra 
a pályázatot.

Mátraházi Zsuzsanna
Mikor érkezett a válasz, mikor ment el a válasz? Ezek fontos dolgok.

Simonné Vitányi Mónika
Ez folyamatában van. Úgy emlékszik november 3-án adták be a  hiánypótlásra  a testületi 
határozatot.

Mátraházi Zsuzsanna
Testületi döntés nélkül nem lehet beadni pályázatot.

Fábián Gusztáv
Egyetlen döntés volt az áfa emelés miatt.  Ebben nem szerepelt,  hogy beadnak egy másik 
pályázatot.
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Simonné Vitányi Mónika
Ez ugyanaz a pályázat.

Fábián Gusztáv
Az a szöveg nincs benne, hogy új pályázatot adnak be. Ez így csalás. Megszavaztak egy 5%-
os  áfaemelést,  és  semmiféle  másik  pályázatot  nem  szavaztak  meg.  Ez  két  különböző 
pályázat.  Ezt az önkormányzat  soha nem szavazta meg. Ezek szerint Salföldnek a KDOP 
2009-re van beadva a pályázata.

Simonné Vitányi Mónika
A 2007-es is folyamatban van. 

Fábián Gusztáv
2009-re nem volt testületi felhatalmazás.

Simonné Vitányi Mónika
Az mi volt, amiről szavaztak.

Fábián Gusztáv
Az 5 %-os áfaemelésről. Szó sem esett új pályázatról. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ez félretájékoztatás. Az szerepelt a napirendi pontok között, hogy áfa emelés 25-%-ra. Nem 
arról volt szó, hogy új pályázatot nyújtunk be. Azt testületi felhatalmazás nélkül polgármester 
asszony nem teheti meg. 

Fábián Gusztáv
Részéről  tájékoztatni  kell  az  NFÜ-t,  hogy  a  2009-es  pályázatról  nem  született  testületi 
döntés.

Simonné Vitányi Mónika
Szeretné tudni, hogy az alpolgármester úr kitől tudja, hogy nem nyertek a pályázaton.

Fábián Gusztáv
Magánszemélynek jogában áll a NFÜ-nél a pályázattal kapcsolatban kérdéseket feltenni. Itt 
tájékoztatták. Ő erre felhatalmazást adott, hogy a levelét nyilvánosságra hozza. 

Simonné Vitányi Mónika
Érdekes, hogy ő, mint polgármester, nem kaphat tájékoztatást, hivatalos levél sem érkezett a 
pályázattal kapcsolatban.

Fábián Gusztáv
Arra hivatkoztak, hogy ezt bárki megtekintheti az NFÜ honlapján.

Simonné Vitányi Mónika
Látta az NFÜ honlapját?

Fábián Gusztáv
Nem látta, mert kódszámot kell beütni a tájékozódáshoz.
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Mátraházi Zsuzsanna
Aki a testületben van, annak illenék tudni a kódszámot.

Fábián Gusztáv
Azt furcsának tartja, hogy a polgármester asszony nem tud betekinteni a pályázat állásába.

Simonné Vitányi Mónika
Erről tényleg nem tud.
Mivel más hozzászólás nem volt az ülést 11,45 órakor bezárta.

Kmft.

Simonné Vitányi Mónika  Kolláth Zsuzsanna
polgármester  adóügyi üi.,jegyző h. 
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